

Now and Tomorrow
Excellence in Everything We Do



Opportunities Fund for Persons with Disabilities

Making employment opportunities possible!



What is the Opportunities Fund?

The Opportunities Fund is a program designed to help people with disabilities prepare for and obtain employment or self-employment.

How does the Opportunities Fund program work?

The Opportunities Fund provides financial assistance, through a contribution for employment services to people with disabilities. Services may be provided directly to individuals or through organizations with projects funded by the Opportunities Fund.

Funds may also be provided to cover the costs of special devices to accommodate a person with a disability.

What does the Opportunities Fund do?

The Opportunities Fund supports a variety of activities that help people with disabilities overcome barriers to employment.

Activities may include:

- wage subsidy to employers to encourage them to hire people with disabilities;
- helping individuals start their own business;
- helping individuals increase their employment skills;
- financial assistance for skills upgrading;
- work experience opportunities; and
- job search support.

Who can get help under the Opportunities Fund?

Eligible participants must be:

- unemployed (or working less than 20 hours per week);
- not eligible for Employment Insurance benefits;
- self-identified as having a permanent physical or mental disability;
- legally entitled to work in Canada; and
- in need of assistance to prepare for employment or become employed or self-employed.

What organizations are eligible to deliver employment services to people with disabilities?

- businesses;
- organizations, including non-profit;
- public health institutions;
- educational institutions;
- band/tribal councils;
- municipal governments; and
- provincial and territorial government departments or agencies (if approved by the Minister of HRSD).

What has the Opportunities Fund done for people with disabilities?

Since its launch in 1997, the Opportunities Fund has assisted more than 51,000 Canadians by providing \$30 million each year to support people with disabilities in achieving their employment goals.

How to apply

For more information on submitting an application or a project proposal, contact Service Canada.

> Contact us



Call 1 800 O-Canada
1-800-622-6232



1-800-926-9105 (TTY)



On-line at
servicecanada.ca



Visit a
Service Canada Centre
near you

You can order additional printed copies of this publication from:

**Publications Services
Human Resources and Skills
Development Canada
140 Promenade du Portage
Phase IV, 12th Floor
Gatineau, Quebec K1A 0J9
Fax: (819) 953-7260
E-mail: publications@hrsdc-rhdcc.gc.ca**

This document is available on demand in alternative formats such as large print, Braille, audio cassette, CD, DAISY, and computer diskette. Call 1 800 O-Canada (1-800-622-6232) to request your copy. If you have a hearing or speech impairment and use a teletypewriter (TTY), call 1 800 926 9105.

© Her Majesty the Queen in Right of Canada – 2010
Cat. No.: HS4-34/1-2010

ISBN: 978-1-100-51619-6



Fonds d'intégration pour les personnes handicapées

Créons des possibilités d'emploi!



Qu'est-ce que le Fonds d'intégration?

Le Fonds d'intégration est un programme qui aide les personnes handicapées à se préparer au marché du travail et à trouver un emploi ou à devenir travailleur autonome.

Comment fonctionne le Fonds d'intégration?

Le Fonds d'intégration finance, sous forme de contributions, les services d'emploi destinés aux personnes handicapées. Ces services peuvent être fournis directement aux particuliers ou par l'intermédiaire d'organismes dont les projets sont financés par l'entremise du Fonds d'intégration.

Les fonds versés peuvent aussi servir à mettre en place des mesures d'adaptation ou de l'équipement d'appoint pour répondre aux besoins des personnes handicapées.

À quoi sert le Fonds d'intégration?

Le Fonds d'intégration vise à aider les personnes handicapées à surmonter les obstacles à l'emploi au moyen d'une foule d'activités, par exemple :

- verser des subventions salariales aux employeurs pour faciliter l'embauche de personnes handicapées;
- aider les particuliers à lancer leur propre entreprise ou à accroître leurs compétences professionnelles;
- promouvoir le perfectionnement des compétences;
- contribuer à l'acquisition d'expérience de travail;
- soutenir la recherche d'emploi.

Qui peut obtenir l'aide du Fonds d'intégration?

Les demandeurs admissibles :

- sont sans emploi ou travaillent moins de 20 heures par semaine;
- ne touchent pas de prestations d'assurance-emploi;
- s'autodéclarent atteints d'une incapacité physique ou mentale permanente;
- sont habilités à travailler au Canada; et
- ont besoin d'aide pour se préparer au marché du travail, se trouver un emploi ou devenir travailleur autonome.

Quels organismes sont admissibles pour offrir des services à l'emploi aux personnes handicapées?

- entreprises;
- organismes, y compris les organismes sans but lucratif;
- établissements publics de soins de santé;
- établissements d'enseignement;
- conseils de bande ou de tribu; administrations municipales; et
- les ministères et les organismes des gouvernements provinciaux et territoriaux, si le ministre des RHDC l'a expressément approuvé.

Quels sont les avantages du Fonds d'intégration pour les personnes handicapées?

Depuis son lancement en 1997, le Fonds d'intégration a permis d'aider plus de 51 000 Canadiens en versant, chaque année, 30 millions de dollars pour aider les personnes handicapées à atteindre leurs objectifs d'emploi.

Présenter une demande

Si vous vous voulez faire une demande ou proposer un projet, communiquez avec Service Canada.

> Communiquez avec nous



Composez le **1 800 O-Canada**
1-800-622-6232



1-800-926-9105 (ATS)



Visitez le site Web
servicecanada.ca



Visitez le
Centre Service Canada
le plus près de chez vous.

Vous pouvez obtenir des exemplaires (imprimés) supplémentaires de cette publication aux :

**Services des publications
Ressources humaines et Développement
des compétences Canada
140, Promenade du Portage
Phase IV, 12^e étage
Gatineau (Québec) K1A 0J9
Télécopieur : (819) 953-7260
Courriel : publications@hrsdcc-rhdcc.gc.ca**

Ce document est offert en médias substituts sur demande (braille, audiocassette, disque compact, DAISY ou disquette). Composez le 1 800 O-Canada (1-800-622-6232) pour en commander un exemplaire. Les personnes malentendantes ou ayant des troubles de la parole qui utilisent un téléscripteur (ATS) doivent composer le 1-800-926-9105.